

သိလွှတ်လဲလဲတင်ကွၢ် တၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်တၢ်န့ၣ်လိတဖၣ်

သုဃုထၢလၢ သုကကွဲးလံာ်ဆူ အိၣ်နဲဒၣ်ကီၢ်ရၣ်လီၢ်ကဝီၤပီၤရီၤဝဲၤဒၢး (Oneida County District Attorney's Office) လၢ တၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်တၢ် အကဲထီၣ်သ့လၢ သုသိလွှတ် တၢ်အပူၤအဂီၢ်လီၤ. ဝံသးစူၤဆူ တၢ်ပိးတၢ်လိတဖၣ်ဆူ တၢ်လီၤလၢတၢ်ရဲၣ်လီၤအီၤ ဒ်လံာ်တဖၣ်အသိးတက့ၢ်.

ဝံသးစူၤဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးလၢ တၢ်ဃုထီၣ်လၢ email (အထၢၣ်နဲးလံာ်ပရၢ)န့ၣ် မၤသးသ့ဝဲလၢ ကမၤန့ၣ်တၢ်စံးဆၢချ့န့ၣ်တၢ်ဃုထီၣ် လၢတၢ်ဆူအီၤလၢ လံာ်ပရၢတၢ်န့ၣ်လီၤ.

- ၁. သိလွှတ်လဲလဲတင်ကွၢ်လံာ်ပျဲကွၢ် အလံာ်ကွဲးဒိလၢ တၢ်ဖးအီၤညီ (ဟံၣ်ဃာ်လံာ်အိၣ်ထံးလၢ သုလံာ်တြီၢ်တဖၣ် အဂီၢ်တက့ၢ်);
- ၂. န DMV နီၣ်ဂံၢ် ၉ ဖျၢၣ် ပှၤစူးကါတၢ်အနီၣ်ဂံၢ်;
- ၃. လံာ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် ဒ်သိးလၢ ဘၣ်မနုၤအဃိ တၢ်မၤဆဲးလီၤစ့ၤလီၤတၢ်န့ၣ် ကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲ/ တၢ်မၤအသးလၢတၢ်မၤကမၣ်သဲးစး;
- ၄. တၢ်စံၣ်ညီၣ်အတၢ်စံးဆၢမ့ၢ်ဖျါမ့ၢ်ဟံၣ်လၢသိလွှတ် အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်ထံးန့ၣ်, လံာ်အဟဲဝဲလၢ နသိလွှတ်တၢ်အုၣ်ကီၢ်ဒီပန့ၣ်အအိၣ်လၢအဟံၣ်ဖျါ ထီၣ်တၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ခဲလၢာ်/ နီၣ်တၢ်စုၣ်စုၣ်အတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အပူၤဝဲလၢလၢပဲၤပဲၤ ဒီး လံာ်ကွဲးဒိလၢ သိလွှတ်တၢ်ဘၣ်တၢ် ဘၣ်ထံးအတၢ်ဟံၣ်ဖျါ;
- ၅. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီး လံာ်ပျဲနီၣ်သိလွှတ်လၢကီၢ်ရၣ်အချၢန့ၣ်, သုကဘၣ် ဟ့ၣ် တၢ်ကွဲးဖုၣ် မ့တမ့ၢ် လံာ်ကွဲးနီၣ်ဘၣ်ဃးဒီး နတၢ်နီၣ်သိလွှတ် လၢ အဟဲစီဖျါလၢ သိလွှတ်တၢ်လဲလဲတင်ကွၢ်ဝဲလီၢ် (DMV) ကီၢ်စံၣ်လၢအဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်တၢ်နီၣ်အလံာ်ကွၢ် ဒီး
- ၆. တၢ်ဒူးန့ၣ်တၢ်လီၤဆူနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ, အိၣ်ဒီး တၢ်စံးနီၣ်, legal size (လံာ်ဒါဒိၣ်လဲဝဲလၢ legal ကွၢ်ဂီၤ) (မ့ၢ်တၢ်ဃုထီၣ် တၢ်မၤဆဲးလီၤစ့ၤလီၤန့ၣ် တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢတၢ်ဆူအီၤဖျါလၢ လံာ်တၢ်န့ၣ်လီၤ).

ဝံသးစူၤဃုထၢတၢ်ဆဲးကျိးကျိၤကွၢ် **တခါ** တက့ၢ်. DAtraffic@ocgov.net

မ့တမ့ၢ်

Oneida County District Attorney's Office
Attn: Traffic Resolution Unit
235 Elizabeth Street
Utica, New York 13501
မ့တမ့ၢ်

Oneida County District Attorney's Office
Attn: Traffic Resolution Unit
FAX : 315-798-5582

ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ် ခိဖျါ တၢ်ဆူတၢ်ကျိၤကွၢ်ထဲတခါဒ်ဒိတက့ၢ်. လံာ်ပတံထီၣ်ကကြၢၤတဖၣ်န့ၣ် တၢ်တတူၢ်လီၢ်အီၤဘၣ်.

နမ့ၢ်ဆူထီၣ် နတၢ်ဃုထီၣ်ခိဖျါလၢ စဲးကွဲးဒိဆူလံာ် (fax) မ့တမ့ၢ် လီပရၢ (email) န့ၣ်. ဝံသးစူၤမၤလီၤတၢ် နစဲးကွဲးဒိဆူလံာ်ဟ့ၣ် (fax) အနီၣ်ဂံၢ် မ့တမ့ၢ် email အမံၤ ဒ်သိးတၢ်ကဆူကတၢ်ကစီၢ် ကသ့အဂီၢ်တက့ၢ်. မ့ၢ်နမ့ၢ်ဒါလၢနဘၣ်ဟ့ၣ် လီၤတၢ်ဆဲးကျိးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢအဘၣ်လီၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူၤဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ဆၢကတီၢ်တုၤအသိ ၃၀ လၢ တၢ်ကွၢ်ကဒါကွၢ် တၢ်ဒီးတၢ်ဒိဆူ အဂီၢ်တက့ၢ်. ဝံသးစူၤဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးလၢ **နမ့ၢ်တလူၤဟံၣ်မၤထွဲ တၢ်န့ၣ်လိတဖၣ် လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်, တၢ်ကကဲထီၣ်သးလၢ နတၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒိဆူလၢ ကီၢ်ရၣ်အပီၤရီၤအိၣ်န့ၣ်ဘၣ်လီၤ.** တၢ်မၤကတျိၤအကျဲကကွၢ်စးထီၣ်အသးလၢအခိၣ်ထံး အသိတဘျီဒီး သုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ကစဲးခဲဝဲ, လၢကမ့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သး ဒ်သိးသုလံာ်ပျဲ တၢ်မိသိလွှတ် (license) ကဘၣ်တၢ်တြီၢ်ဃာ်ဟံၣ်မိကီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူၤတူၢ်လီၢ်ဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ကုၣ်တက့ၢ်, နမ့ၢ်မၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမၣ်လၢ တၢ်မၤကမၣ်တၢ် မိသိလွှတ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီသဲးဒ်သိးဒီး မိသိလွှတ်ဖဲလံာ်ကပျဲတၢ်မိသိလွှတ်ဖဲသဲးတအိၣ်, မိသိလွှတ်ဖဲလၢမူၤကသံၣ်ဒီးသံးအခါ (AUO, DWI, etc.)န့ၣ်, နတၢ်ကြၢးဝဲလၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ တၢ်မၤလဲလံာ်အကျိၤအကျဲတခါအံၤဘၣ်လီၤ. တၢ်မၤကမၣ်သဲးတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ် လိၣ်ဘၣ်ဝဲနီၣ်ကစၢ်အတၢ်လဲၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်အသးလၢကွီၢ်ဘျီၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ဃးလၢ တၢ်စံၣ်ညီၣ်အိၣ်လိး, တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်တဖၣ် ဒီး တၢ်ဆိကတီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိတဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢ ကွီၢ်ဘျီၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်ပှၤကတီၢ်ကျိးထံတၢ်လၢ မိဖဲတၢ်ဂ့ၢ်တမံၤဂ့ၢ်တမံၤဂ့ၢ်တမံၤကတီၢ်ကျိၤအပူၤန့ၣ်, ဝံသးစူၤ ဆဲးကျိးဘၣ်ကွီၢ်ဘျီၣ် ဒ်သိး ကဟ့ၣ်မၤစၢၤန့ၣ်ကတီၢ် ကျိးထံတၢ်ဖိတက့ၢ်.